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§ 1 

Sommarjobb för ungdomar i Farsta 2013 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av sommarjobb för ungdomar i 

Farsta 2013. 

 

Ärendet 

Under den gångna sommaren satsade staden totalt 2,7 miljoner kronor på sommarjobb för 

ungdomar i Farsta stadsdelsområde. 292 ungdomar – 35 procent av dem som sökte – fick 

tre veckors feriearbete, främst vid arbetsplatser inom stadsdelsförvaltningen och hos 

privata utförare.  

 

Förvaltningens organisation och upplägg för feriejobben samt samarbetet mellan 

arbetsplatser och Arbetsforum har fungerat mycket bra. Även arbetsplatsernas 

introduktion och mottagandet av ungdomarna har i de flesta fall fungerat väl.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-09-25. 

Dnr 1.6-557/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 2 

Granskning av den sociala barn- och ungdomsvården i Farsta 

Rapport från socialnämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning av socialnämndens granskning 

av den sociala barn- och ungdomsvården i Farsta. 

 

Ärendet 

Stadens socialtjänstinspektörer har under våren granskat barn- och ungdomsvården i 

Farsta och på Norrmalm. Granskningen har utgått från två övergripande frågeställningar – 

hur en tar hänsyn till barnets bästa och tillgodoser dess rättigheter. Hela utrednings-

processen har granskats.  

 

För Farstas del har vissa förbättringsområden identifierats. Det gäller främst 

handläggningstider för förhandsbedömning, användning av utredningsplaner och 

konsultationsdokument samt stödjande strukturer och organisation för nyanställda vid hög 

personalomsättning. Inspektörerna konstaterade också att många utredningar håller hög 

kvalitet och att vi målmedvetet strävar efter att se till barnets behov och rättigheter.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-09-25. 

Dnr 1.6-573/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Lars 

Bäck (V). 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V)  

 

Enligt förvaltningens förslag samt anför därutöver följande. 

 

Av granskningen och förvaltningens utlåtande framgår att åtgärder sker för att utveckla 

området. Vi är dock oroade över personalomsättningen. Vi är oroade av att det är för få 

medarbetare. Vi är oroade av att många medarbetare är nyanställda, har inte den 

erfarenhet som krävs. Vi är oroade för ekonomisk resursbrist. Vi vill att mer av arbetet 
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ska ske förebyggande. Vi vill att förvaltningen regelbundet, t ex varje kvartal, redovisar 

sammanställning av avgångsintervjuerna med de som slutat. Vi saknar de fackliga 

organisationernas synpunkter i ärendet. 

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

En väl fungerande barn- och ungdomsvård är av yttersta vikt för att förebygga framtida 

social problematik. När socialtjänsten inte lyckas ge tillräckligt stöd till barn och 

ungdomar med sociala svårigheter resulterar detta i många fall i ökad kriminalitet, 

missbruk, ohälsa och arbetslöshet i vuxen ålder. Sociala problem tenderar tyvärr att gå i 

arv, vilket olyckligtvis leder till att även nästa generation riskerar att drabbas av våld, 

utanförskap, ohälsa och missbruk. Det samhället kan göra för att bryta denna utveckling 

är att investera i en högkvalitativ barn- och ungdomsvård.  

 

Att av ekonomiska skäl inte tillhandahålla optimal barn- och ungdomsvård är inte 

försvarbart eftersom det leder till kraftigt ökade kostnader i längden för samhället och 

ökat lidande för individen. Därför är det mycket oroande att personalen i utredningen 

uppger att de på grund av tidsbrist inte kan utföra sitt arbete med den höga kvalité som 

deras utbildning och erfarenhet möjliggör.  

 

Enligt utvärderingen kräver Socialstyrelsen att utredning ska inledas efter en orosanmälan 

när det inte går att utesluta att ett barn är i behov av skydd eller stöd. Av utvärderingen 

framgår det att detta krav inte alltid har uppfyllts i Farsta under 2012. 25 procent av 

förvaltningens förhandsbedömningar ansågs vara tveksamma.  

 

Användandet av ledningssystem och dokumentationssystem såsom BBIC är positivt och 

lyckosamma då de kan – och faktiskt har – ökat kvalitén i utredningarna. Enligt 

utvärderingen innebär dock ökad formalisering att allt mer av handläggarnas tid går åt till 

dokumentation. Detta på bekostnad av andra viktiga arbetsuppgifter, såsom hembesök och 

telefonkontakter. Om dokumentationssystem anses tillföra verksamheten mer än de kostar 

i form av tidsåtgång, måste barn- och ungdomsenhetens resurser utökas kraftigt så att 

handläggarna hinner med att utföra ett högkvalitativt arbete.  

 

En satsning på socialtjänstens barn- och ungdomsverksamhet är en oumbärlig investering 

som kommer att bära rikligt med frukt framöver.  
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§ 3 

Gemensam upphandling av skötsel av plaskdammar, duschar och 

vattenanläggningar på parkmark 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i en gemensam upphandling av skötsel av 

plaskdammar, duschar och vattenanläggningar på parkmark enligt förvaltningens 

förslag. 

2. Stadsdelsnämnden delegerar till stadsdelsdirektören vid Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning att fatta samtliga för upphandlingen nödvändiga beslut, att teckna 

avtal med utsedd leverantör samt att besluta i övriga frågor som rör avtalet under 

avtalsperioden. 

 

Ärendet 

Nuvarande avtal för skötsel av plaskdammar löper ut den 30 april 2014. Stadsdelsförvalt-

ningarna i Enskede-Årsta-Vantör, Farsta, Älvsjö, Hägersten-Liljeholmen, Skärholmen och 

Skarpnäck planerar för en ny gemensam upphandling av entreprenör. För att förenkla 

administrationen föreslås att samtliga beslut inom upphandlingen delegeras till direktören 

vid Skarpnäcks stadsdelsförvaltning. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-02. 

Dnr 2.2.2-587/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. Lars Bäck instämde i delar av detta förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle delvis bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) anmälde att partiet inte deltar i beslutet. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP), med instämmande av Lars Bäck (V) i punkt 3 och 5 

nedan. 

 

1. Stadsdelsnämnden beslutar att delta i en gemensam upphandling av skötsel av 

plaskdammar, duschar och vattenanläggningar på parkmark enligt förvaltningens 

förslag.  
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2. Stadsdelsnämnden ställer som krav att utsedd leverantör har kollektivavtal. 

3. Stadsdelsnämnden har som krav att upphandlingen ska anses som 

verksamhetsövergång för den personal som kan anses vara berörd. 

4. Stadsdelsnämnden delegerar till stadsdelsdirektören vid Skarpnäcks 

stadsdelsförvaltning att fatta samtliga för upphandlingen nödvändiga beslut, att teckna 

avtal med utsedd leverantör sam att besluta i övriga frågor som rör avtalet under 

avtalsperioden med ovanstående punkter som utgångsläge.  

5. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att utreda vad det kan kosta att ta över 

skötseln i egen regi och förbereder för att driva skötseln när kontraktet med utsedd 

leverantör går ut. 

 

Reservation 

Lars Bäck (V)  

 

1. Nämnden bifaller första beslutssatsen om att delta i en gemensam upphandling. 

2. Nämnden bifaller andra beslutssatsen förutom frågor rörande förlängning av avtalet. 

3. Nämnden anser att ärendet åter ska beredas gemensamt av berörda stadsdelsnämnder 

när ställning ska tas till om möjligheten till en förlängning ska användas. 

4. Nämnden anser att förfrågningsunderlaget i den kommande upphandlingen ska 

innehålla tydliga skrivningar om att avtalspart ska ha tecknat gällande kollektivavtal, 

följa diskrimineringslagstiftningen samt ej bedriva avancerad skatteplanering utan 

betala skatter i Sverige. 
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§ 4 

Upphandling av matlådor inom äldreomsorgen och stöd och service till 

personer med funktionsnedsättning 

 

Ärendet utgår. 
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§ 5 

Förlängning av avtal om produktion och distribution av kost inom 

äldreomsorg och förskola 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämndens båda avtal med Sodexo AB, organisationsnummer 556232-7873, 

om produktion och distribution av kost inom äldreomsorg respektive förskola i Farsta 

förlängs på samma villkor med ett år, till och med den 30 april 2015. 

2. Stadsdelsdirektören får i uppdrag att teckna förlängningsavtal med entreprenören. 

3. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Stadsdelsnämndens båda avtal med Sodexo AB om produktion och distribution av kost 

inom äldreomsorg respektive förskola i Farsta löper ut den 30 april 2014. Förvaltningen är 

nöjd med samarbetet med entreprenören, som framstår som en trygg och seriös avtalspart. 

Förvaltningen föreslår därför att avtalen förlängs på samma villkor med ett år, till och 

med den 30 april 2015. Stadsdelsdirektören föreslås få i uppdrag att teckna förlängnings-

avtal med entreprenören. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-02. 

Dnr 2.2.2-602/2013, 2.2.2-603/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag och lade fram ett eget förslag. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag 

och lade därutöver fram ett tilläggsyrkande. I tilläggsyrkandet instämde Lars Bäck (V). 

 

Ledamoten Arne Fredholm (M) yrkade att nämnden skulle avslå tilläggsyrkandet. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde först förvaltningens förslag mot förslaget från Gunnar Sandell m fl 

(S) och Lars Bäck (V) och fann att nämnden hade beslutat enligt förvaltningens förslag. 

 

Ordföranden ställde därefter tilläggsyrkandet från Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och 

Lars Bäck (V) under proposition och fann att nämnden hade avslagit tilläggsyrkandet. 

 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) anmälde ett särskilt uttalande. 
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Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V)  

 

Avslår förvaltningens förslag, nämnden beslutar att inte förlänga avtalet samt anför 

därutöver följande. 

 

Vi anser att maten ska tillagas så nära brukarna som möjligt. Matkvalitet är viktig, kräver 

inköp av råvaror som så långt möjligt produceras nära. Maten ska vara en upplevelse. Vi 

vill att maten ska bli ett tillägg till våra andra kännetecken idrott och hälsa. Vi är mycket 

intresserade av att Slakthusområdets verksamheter flyttas till Larsboda, att Farsta 

gymnasium blir center för matutbildning. 

 

Reservation i frågan om tilläggsyrkandet 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V) 

 

Till förmån för följande tilläggsyrkande: 

 

4. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att undersöka vilka möjligheter det 

finns på respektive enhet att inrätta tillagningskök.  

5. Stadsdelsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att inrätta tillagningskök där så är 

möjligt.  

 

Särskilt uttalande 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) 

 

Ett regelbundet intag av näringsriktig kost är en nödvändighet, såväl för förskolebarn som 

för äldre. Utan adekvat kost försämras immunförsvaret vilket i sin tur kan leda till mindre 

ork hos både barn och äldre. Näringsintaget påverkar såväl inlärning som koncentration, 

humör och läkning av sjukdomar och skador.  

 

Enligt Livsmedelsverket krävs det att tiden mellan tillagning och servering är kort för att 

näringsvärde och smak i maten ska bevaras. Utan tillagningskök på förskolorna och i 

äldreomsorgen riskerar maten att smaka så dåligt och vara så näringsfattig att de som ska 

äta den inte får i sig tillräckligt med näringsämnen.  

 

Miljöpartiet hoppas och tror att Sodexo gör sitt bästa i tillagningen av maten, men utan 

tillagningskök är det mycket svårt att tillaga mat som smakar bra. SVT:s dokumentärserie 

”Sveriges bästa äldreboende” visade tydligt på denna problematik. Utöver smak- och 

näringsaspekten innebär central måltidsproduktion ökade transporter, vilket innebär 

onödiga koldioxidutsläpp.  
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§ 6 

Ekonomisk månadsrapport september 2013 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens ekonomiska månadsrapport september 2013. 

 

Ärendet 

Sammantaget förväntas verksamheten rymmas inom budget. Inom äldreomsorgen har 

antalet placeringar i heldygnsomsorg ökat kraftigt under september. Antalet 

hemtjänsttimmar fortsätter minska men överskrider fortfarande planeringsnivån för 

ordinärt boende och servicehus sammantaget. Äldreomsorgens prognos är ett underskott 

om 18,7 mnkr för beställare och utförare sammantaget. 

 

Samtliga sex förskoleenheter planerar att under året göra uttag ur sina resultatfonder 

motsvarande 2,0 mnkr. Insatser för barn och ungdom prognostiserar ett underskott om 7,0 

mnkr. Den bokförda nettokostnaden för ekonomiskt bistånd ligger under budgeterad nivå 

och verksamheten prognostiserar ett överskott om 6,5 mnkr. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-08. 

Dnr 1.2.1-158/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade 

därutöver fram ett eget förslag. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S) 

 

Enligt förvaltningens förslag samt anför därutöver följande. 

 

Vi är imponerade av förvaltningens arbete, att de får resurserna att räcka till trots den 

moderatstyrda alliansens snåla budget. Vi undrar dock om det inte är något fel i budgeten 

när vi får så stora avvikelser mellan de olika verksamhetsområdena – det kan inte vara lätt 

för varken medarbetare eller chefer att styra med så felaktiga mål.  

 

Vi är oroade över flera beviljade men ej verkställda beslut om LSS-boende, vi misstänker 

att det beror på att de ekonomiska resurserna inte räcker, vilket absolut inte är acceptabelt. 
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Vi har ännu inte sett någon fritidsgård i Sköndal. Vi ser ett behov av en genomgång av 

hela fritidsverksamheten för unga inom nämnden. 

 

Vi vill att förvaltningens arbete med arbetsmiljöfrågorna enligt Farstamodellen 

intensifieras. Vi vill att medarbetarna ska ha fasta tillsvidareanställningar, inte 

timanställningar. 
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§ 7 

Central avgiftshantering för förskola, fritidshem och fritidsklubb  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen 

av förslag till central avgiftshantering för förskola, fritidshem och fritidsklubb. 

2. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag om hur en central avgiftshantering för 

förskola och fritidshem kan organiseras. Förvaltningen ställer sig bakom förslaget. Ett 

sådant system kommer att bidra till att kommunala och fristående anordnare får mer 

likställda konkurrensvillkor. Förslaget leder också till att det blir enklare för vårdnads-

havare som nyttjar stadens tjänster inom förskola och fritidshem. Förvaltningen bedömer 

att en central avgiftshanering inte kommer att leda till någon märkbar administrativ 

besparing för stadsdelsnämnderna. Kostnaderna kommer dock att öka eftersom 

servicenämnden kommer att fakturera stadsdelsnämnderna för utförande av tjänsten.  

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-01. 

Dnr 1.5.1-541/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle avslå förvaltningens 

förslag och lade fram ett eget förslag. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

Nämnden avslår förslaget om centralisering av avgiftshanteringen samt anför därutöver 

följande. 

 

Vi kan inte se några fördelar i att ytterligare avlöva stadsdelsnämnderna uppgifter. Vi 

anser att det är viktigt för invånarna att stadsdelsnämnden är kontaktpunkten i alla 

kommunala frågor inom vårt område, det gäller även förskolan och skolan. Det går 

tydligen inte heller att ta in avgifter den föreslagna vägen för de privata förskolorna. 

Villkoren och förutsättningarna för de kommunalt och privat drivna förskolorna ska vara 

så lika som möjligt. Det är inte heller möjligt att minska stadens kostnader genom detta 

förslag, enligt förvaltningen kommer de att öka! 
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§ 8 

Motion (MP) om en handlingsplan mot hatbrott  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen av 

miljöpartiets motion om en handlingsplan mot hatbrott. 

 

Ärendet 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Åsa Jernberg (MP) att Stockholm ska ta fram 

en handlingsplan mot hatbrott. 

 

Istället för ännu ett styrdokument anser förvaltningen att det vore värdefullt om något 

befintligt dokument kan kompletteras med information om hatbrott. De lokala brotts-

förebyggande råden kan vara viktiga forum för information och stöd för ett förebyggande 

arbete. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-09-13. 

Dnr 1.5.1-527/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Gunnar Sandell m fl (S) och Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens 

förslag och lade därutöver fram ett eget förslag. I detta instämde Mariana Moreira Duarte  

m fl (MP). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Gunnar Sandell m fl (S), Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

Enligt förvaltningen samt anför därutöver följande. 

 

Motionären föreslår en handlingsplan vilket vi tycker är mycket viktigt. Med hänvisning 

till de många planer och strategier som finns rekommenderar vi att dessa nya strategier 

inordnas i en befintlig sådan t ex den om likabehandling. 

 

Vi uppdrar även åt nämndens BRÅ att arbeta med frågan enligt motionen. 
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§ 9 

Uppföljning av måltidssituationen vid vård- och omsorgsboenden 2013 

Rapport från äldrenämnden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger förvaltningens redovisning av äldrenämndens rapport om 

måltidssituationen vid vård- och omsorgsboenden 2013 till handlingarna. 

 

Ärendet 

Äldrenämnden har presenterat en studie om måltidssituationen vid ett urval av stadens 

vård- och omsorgsboenden. Syftet har varit att se om stadens satsningar på området har 

haft effekter i verksamheterna. 

 

Studien visar att de äldre får ett mycket gott bemötande och god hjälp och stöttning under 

måltiderna. Miljön anses mer rofylld nu, jämfört med den studie som genomfördes 2011. 

Det finns möjlighet till utveckling när det gäller självbestämmande och delaktighet. Det 

behövs också en översyn av sittställning och behov av hjälpmedel vid måltider. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2013-10-01. 

Dnr 1.6-591/2013 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Lars Bäck (V) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag och lade därutöver 

fram ett eget förslag. I detta instämde Mariana Moreira Duarte m fl (MP). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) och Lars Bäck (V)  

 

Farsta stadsdelsnämnd tackar äldrenämnden för rapporten samt uttalar att mat- och 

måltidssituationen kan utvecklas ännu mer positivt om tillagning av mat sker mer lokalt 

och därmed klimatsmart med ekologiskt producerade råvaror fria från tillsatser.  
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§ 10 

Övriga anmälningsärenden och beslut enligt delegering 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Stadsdelsnämndens protokoll den 26 september 2013 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 14 oktober 2013 

 

Pensionärsrådets protokoll den 14 oktober 2013 och extra sammanträde den  

17 oktober 2013  

 

Övriga anmälningsärenden och stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2013-10-07. 

Dnr 1.1-139/2013 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören under perioden 24 juni – 7 oktober 2013, 

enligt nämndens delegering. 

 

1. 2013-06-24: Förlängning av avtal om hälsofrämjande insatser inom Farsta 

stadsdelsförvaltning med Friskvårdskonsult Camilla Lindwall respektive T. Adermark 

Idrottsmassage & Friskvård. Dnr 2.2.2-361/2013 

2. 2013-07-08: Förlängning av avtal om hälsofrämjande insatser inom Farsta 

stadsdelsförvaltning med Hälsopartners Stockholm AB, Yogahuset Syd AB, Saga 

Motion, Korpen Stockholms Motionsidrotts Förening, Corecode International 

Kommanditbolag, Yvonne Lindqvist Hälsoinspiratören, Hälsa för Kropp och Knopp i 

Stockholm Kommanditbolag, Hälsopuls AB, Andrea Kodzoman Utbildning och 

Utveckling respektive Monistor Aktiebolag. Dnr 2.2.2-361/2013 

3. 2013-08-26: Överenskommelse mellan Farsta stadsdelsnämnd, Skarpnäcks 

stadsdelsnämnd och Stockholms läns sjukvårdsområde om samverkan kring personer 

med psykiska funktionsnedsättningar. Dnr 2.2.1-543/2013 

4. 2013-09-13: Förlängning av avtal med Care team Scandinavia AB om drift av 

sjuksköterskeinsatser kvällar och nätter inom Edö vård- och omsorgsboende. Dnr 

2.2.1-547/2013 

5. 2013-09-23: Ändringar och kompletteringar i vidaredelegering inom området 

funktionsnedsättning. Dnr 1.1-548/2013 

6. 2013-09-24: Vidaredelegering till förvaltningsdirektören vid Stadsarkivet avseende 

upphandling av e-arkivkonsult. Dnr 2.2.2-566/2013 

7. 2013-10-07: Tillförordnad stadsdelsdirektör för perioden 25-26 november 2013 – Per-

Ove Mattsson. Dnr 1.1-604/2013 
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§ 11 

Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Följande skrivelse lämnades in. 

 

Livsbetingelser för kvinnor över 65 år (bilaga) 

Mariana Moreira Duarte m fl (MP) med instämmande av Lars Bäck (V) 

 

BESLUT 

Nämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda skrivelsen till ett kommande sammanträde.  

 

 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) tackade förvaltningen för den planeringsdag om nästa års 

verksamhetsplan som genomfördes i tisdags. Ordföranden menade att det är mycket bra 

att nämnden på detta sätt involveras mer direkt i arbetet med verksamhetsplanen. Vice 

ordföranden Gunnar Sandell (S) och ledamoten Mariana Moreira Duarte (MP) instämde, 

och tyckte att det bjöds på riktigt bra information om de olika verksamhetsområdena. 

 

Gunnar Sandell (S) tog upp följande frågor: 

 

1. Vid stadsbyggnadsdirektör Susanne Lindhs föredragning om samverkan för 

utveckling i centrala Farsta direkt före kvällens sammanträde nämndes en läges-

rapport om satsningen Tyngdpunkt Farsta. Kan förvaltningen ordna så att även vår 

nämnd får ta del av den rapporten? 

2. Kan nämnden även få de tjänsteanteckningar som projektledaren Mohamed El Abed 

förde under den diskussion som följde på Susanne Lindhs genomgång, så att vi vet att 

våra synpunkter och förslag har noterats och kommer till nytta? 

3. Snöröjningen – har nämnden fått något svar på tidigare brev till trafik- och 

renhållningsnämnden? På detta svarade stadsdelsdirektören nej. 

4. Belysningen bör ses över på en del mörka gångvägar. Det gäller särskilt vid 

Perstorpsvägen, nära Hökarängsbadet. 

5. Vi vill ha kvartalsvisa underlag, till exempel enhetsvis, med redovisning av personal-

omsättning, sjuktal, anställningsform, antal timanställda och medelanställningstid. 

Heltid ska vara norm. Den moderatledda alliansen, liksom vi, arbetar för arbete åt alla 

– arbetslinjen innebär att pooler bör inrättas istället för många timanställda. 

 

På förslag från ordföranden lovade förvaltningen återkomma i samtliga frågor. Även 

ledamoten Vladan Bošković (FP) uttryckte oro för hur snöröjningen kommer att fungera i 

vinter. Stadsdelsdirektör Steinunn Á Håkansson lovade personligen efterlysa ett brevsvar 

hos direktören för trafikkontoret. Ledamoten Karin Lekberg (S) föreslog att Steinunn 

även skulle fråga var trafikkontoret tänker lägga upp snön i vinter. Den gångna vintern låg 

snö kvar ända fram till midsommar på vissa uppläggningsplatser. 

 


